



北京理工大学  
BEIJING INSTITUTE OF TECHNOLOGY



Study in BIT

2025

# 国际学生语言生 招生简章

ADMISSION BOOK FOR INTERNATIONAL STUDENTS  
CHINESE LANGUAGE PROGRAMS



[HTTPS://ISC.BIT.EDU.CN](https://isc.bit.edu.cn)

# 北京理工大学简介

北京理工大学创立于 1940 年，是中国国家重点大学，首批进入国家“211 工程”，“985 工程”和“世界一流大学”建设高校行列。学校在 2025 年 QS 世界排名中，位列第 302 位。2024 年世界大学学术排名中（ARWU），位列世界大学第 101-150 位。2024 U.S. News 排名位于世界 179 名，2025 泰晤士世界大学排名中（THE）位于第 201-250 名。2022 年 QS 全球毕业生就业竞争力排名位居中国大陆高校第 9 位。在中国教育部来华留学生高等教育质量认证结果中，获全国首个 A+ 类院校。

珠海校区始建于 2001 年，地处粤港澳大湾区“黄金内湾”、珠江口西岸都市圈最前沿、珠海国家高新区核心创新带，毗邻广深、直连港澳。珠海校区占地约 5000 亩，已建成建筑面积 70 余万平方米，坐拥 2000 亩原生态森林、300 亩湖泊湿地，古荔成荫、白鹭翩飞、景色怡人。本项目可选择在北京或珠海校区就读。

北京理工大学专业以理工科为主，工理管文协调发展，多数专业排名进入中国高校前十名。近年来，通过不断推动国际化办学战略，构建人才培养国际化“大社区”，提升人才培养质量，营造国际化学习和生活环境，学校国际化水平和影响力持续提升。目前，在校国际学生已超过 3,400 人，分别来自 152 个国家。

## 长期汉语项目

- 3 种班型
- 每学期 16 周，每周 20 课时
- 每年 3 月、9 月开学
- 注重交际技能
- 免费 HSK 考前训练
- 丰富多彩的汉语文化活动

### 申请条件

- 须持有外国有效护照的非中国籍公民；
- 年龄 18-35 周岁；
- 高中毕业及以上学历；
- 身心健康。

### 申请流程

1. 在线申请网址：<http://apply.isc.bit.edu.cn/>
2. 在线填写申请表格，在项目列表中选择北京 / 珠海校区
3. 在系统中上传所需报名材料
4. 通过初审后支付报名费
5. 网络面试
6. 支付学费 / 录取

### 申请材料 (\* 为必填项)

- \*1. 护照 (照片页和中国签证页)
- \*2. 白色底证件照
- \*3. 最高学历证明 (需公证, 需中文或英文版本)
- \*4. 最高学历成绩单 (需公证, 需中文或英文版本)
- \*5. 个人陈述 / 学习计划

(请在 <https://isc.bit.edu.cn/>→Resources→Download 中下载 BIT International Student Personal Statement Template, 填写完毕后上传至申请系统附件中)

6. 未满 18 岁申请者需上传材料 (若未满 18 岁, 请在同上“Download”专区下载 Application Materials for Student under 18, 按要求上传所有材料)
7. 外国人体格检查表 (请在同上“Download”专区下载 Physical Examination Record for Foreigner, 按要求前往医院体检后上传材料)
8. 无犯罪记录证明 (需前往当地警察局开具)
9. 资金担保证明 (银行开具的存款证明)
10. 其他材料

### 申请截止日期

春季学期：2024 年 12 月 15 日

秋季学期：2025 年 6 月 15 日

### 开班说明

北京校区和珠海校区同时开放申请，最终学习校区根据班级容量和宿舍情况由校方决定。

每个班型最低开班人数为 15 人，如人数不满，则不予开班。

北京理工大学保留汉语项目有关政策的最终解释权。

## 项目费用

**报名费:** 500 元 **保险费:** 800 元 / 年 400 元 / 学期 **居留许可:** 400 元 / 年

**学费:** 10,000 元 / 学期 20,000 元 / 学年

**住宿费:** 北京中关村校区: 双人间 1,350 元 / 月 三人间 1,200 元 / 月 四人间 900 元 / 月

北京良乡校区: 双人间 900 元 / 月 三人间 700 元 / 月 四人间 500 元 / 月

珠海校区: 双人间 1,350 元 / 月 三人间 1,200 元 / 月 四人间 900 元 / 月

# 国际中文教师奖学金项目

## 奖学金内容

学费、住宿费、保险费、生活费

生活费标准: 2,500 元 / 月

## 申请对象

1. 非中国籍人士;
2. 对华友好, 无违法犯罪记录, 遵守中国政府的法律、法规和学校的规章制度;
3. 身心健康, 品学兼优;
4. 有志于从事中文教育、教学及相关工作;
5. 年龄为 16-35 周岁(统一以 2025 年 9 月 1 日计)。在职中文教师放宽至 45 周岁。



## 申请条件

### 1. 一学年研修生

每年 9 月入学, 资助期限为 11 个月, 不录取享受过同类奖学金的申请者。

申请者 HSK 成绩应达到三级 270 分, 具有 HSKK 初级成绩 60 分以上。

### 2. 一学期研修生

每年 9 月或者 3 月入学, 资助期限为 5 个月。

申请者 HSK 成绩应达到三级 180 分, 具有 HSKK 成绩。



Study in BIT

## 如何申请

登录中外语言交流合作中心网站 (<http://www.chinese.cn>) 国际中文教师奖学金板块, 查询推荐机构与接收院校; 在线提交申请材料, 关注申请进程、审核意见与奖学金评审结果。同时还需完成在 <http://apply.isc.bit.edu.cn/> 系统上的申请流程。奖学金申请者仅可选择在北京校区就读。

## 申请时间

3 月 1 日—5 月 15 日(9 月入学)

3 月 1 日—10 月 31 日(次年 3 月入学)

具体申请时间参照中外语言交流合作中心每年发布的奖学金申请办法

详情请参照国际中文教师奖学金网站: <http://www.chinese.cn>

汉语考试网站: <http://www.chinesetest.cn>

# Introduction of Beijing Institute of Technology

Founded in 1940, Beijing Institute of Technology (BIT) is one of China's leading national universities, consistently recognized under the prestigious "211 Project", "985 Project" and "Double First-Class" initiatives. BIT holds a prominent position in both domestic and global academic spheres, with its influence reflected in numerous accolades. These include a rank of 302 in the 2025 QS World University Rankings, a position within the 101-150 range in the 2024 Academic Ranking of World Universities (ARWU), 179th in the 2024 U.S. News & World Report Best Global Universities Rankings, 201-250 in the 2025 Times Higher Education World University Rankings (THE), and a commendable 9th place in the Chinese Mainland according to the QS Global Graduate Employability Rankings 2022. BIT also holds the top spot for Higher General Education Accreditation for International Students in China.

Beijing Institute of Technology, Zhuhai, established in 2001, is located in the "Golden Inner Bay" of the Guangdong-Hong Kong-Macao Greater Bay Area, at the most forefront of the metropolitan area on the west bank of the Pearl River Estuary, and in the core innovation zone of Zhuhai National High-tech Zone, adjacent to Guangzhou, Shenzhen, and directly linked to Hong Kong and Macao. It covers an area of approximately 824 acres, with a built-up area of over 700,000 square meters. It boasts 329.5 acres of primordial forest, 49.4 acres of lake wetland, with ancient lychee trees providing shade, egrets gracefully flying, and picturesque scenery. This program can be studied at either the Beijing or Zhuhai campus.

Although science and engineering remain its core focus, BIT fosters balanced growth across other disciplines, including management and the humanities, with many of its programs consistently ranking in China's top 10. In recent years, BIT has bolstered its international reputation through a robust internationalization strategy, cultivating a global talent community while continuously improving the quality of its educational offerings. This forward-thinking approach is reflected in the creation of a diverse, cosmopolitan learning and living environment on campus, underscoring BIT's growing international presence and influence. Today, BIT is proud to host a vibrant student body that includes more than 3,400 international students from 152 countries.

## Long-term Chinese Program

- 3 Classes
- 16 weeks per semester, 20 credit hours per week
- 2 semesters per year (starts in March & September)
- Emphasis on communication skills
- Free HSK training course
- A variety of cultural events

### Application Materials (\* is required):

- \*1. The Photocopy of Passport (photo page and China visa page)
- \*2. ID photo with white background
- \*3. Highest degree certificate (Chinese or English version)
- \*4. Highest academic transcript (Chinese or English version)
- \*5. Personal statement (Download BIT International Student Personal Statement Template from <https://isc.bit.edu.cn/>→Resources→ Download, and upload it in the application system after filling out)
6. Applications under 18 must upload all materials required in Application Materials for Student under 18 from "Download" Zone as shown above
7. Physical Examination Record for Foreigner (Please go to hospital for a physical examination as required in Physical Examination Record for Foreigner from "Download" Zone as shown above and upload it in the application system)
8. Non-criminal Record (issued by the local police station)
9. Financial Guarantee Letter (the certificate of bank saving)
10. Other documents

### Eligibility

1. Non-Chinese citizen with valid foreign passport;
2. Aged 18-35;
3. Graduates of senior high school (or above);
4. In good physical and mental health.

### Application Deadline

Spring Semester: December 15<sup>th</sup>, 2024

Fall Semester: June 15<sup>th</sup>, 2025

## Fees

**Application fee:** CNY 500

**Tuition:** CNY 10,000/semester CNY20,000/year

**Accommodation:**

**Beijing Zhongguancun campus:**

CNY 1,350/2 people shared room/month CNY 1,200/3 people shared room/month

CNY 900/4 people shared room/month

**Beijing Liangxiang campus:**

CNY 900/2 people shared room/month CNY 700/3 people shared room/month

CNY 500/4 people shared room/month

**Zhuhai campus:** CNY 1,350/2 people shared room/month

CNY 1,200/3 people shared room/month

CNY 900/4 people shared room/month

**Insurance fee:** CNY 800/year CNY 400/semester

**Visa fee:** CNY400/year

## NOTE

Both the Beijing campus and the Zhuhai campus are open for application, and the final learning campus will be determined by BIT based on class capacity and dormitory conditions.

The minimum class size is 15 students. Less than 15 students, the class will be canceled.

Beijing Institute of Technology reserves the right of final interpretation of all the policies related to long-term Chinese language program.

# International Chinese Language Teachers Scholarship

### 1) What does the scholarship cover?

Tuition, Accommodation, living allowance and medical insurance.

Living allowance: CNY 2,500/ month

### 2) Who can apply?

1. Non-Chinese citizens;
2. Should be friendly to China, have no criminal record, and abide by the laws and regulations of the Chinese government and BIT rules and regulations;
3. In good physical and mental health, and in good academic and behavioral standing;
4. Interested in Chinese language education and related work;
5. Aged between 16 and 35 years on September 1, 2025. The maximum age limit for in-service Chinese teachers may be extended to 45.  
① One-year study program: The program starts from September every year and the duration of scholarship is 11 months. Applicants should have a minimum score of 270 in HSK Test (Level 3), and 60 in HSKK Test (Beginning Level).  
② One-semester study program: The program starts from September or March each year and the duration of scholarship is 5 months. Applicants should have a minimum score of 180 in HSK Test (Level 3), an HSKK test score is required.

### 3) How to apply?

Please visit <http://cis.chinese.cn/> and choose "Beijing Institute of Technology". Fill in the application form and upload the required documents online. At the same time, it is necessary to complete the application on the system(<http://apply.isc.bit.edu.cn/>).

Application Period:

March 1<sup>st</sup> -May 15<sup>th</sup> (for programs commencing in September 2025)

March 1<sup>st</sup> -October 31<sup>st</sup> (for programs commencing in March 2025)

For specific deadline, please refer to the Application Information issued by Center for Language Education and Cooperation every year.

ALL scholarship applicants will study at the Beijing campus.

For more information, please visit the official page of International Chinese Language Teachers Scholarship: <http://www.chinese.cn>

Official page of HSK Test: <http://www.chinesetest.cn>

## Application Procedures

- Application website: <http://apply.isc.bit.edu.cn/>
- Fill in the application form online, choose Beijing/Zhuhai campus on study item list
- Upload application materials
- Pay the application fee online after passing application review
- Online interview
- Pay tuition and get admitted



## 为什么选择BIT?

### Best——我们最棒!

最棒的老师: 专业、耐心、有激情

最棒的环境: 高校区、交通便利、语言环境好

最棒的课堂: 小班授课、灵活的选择

### International——国际化

国际化的学生: 来自全球150多个国家和地区

国际化的教师: 多数教师有海外教学、培训经历

国际化的环境: 国际文化节、跨文化交流活动、舒适的生活环境

### Top——卓越

卓越的学校: 卓越联盟高校

卓越的课程: 优秀的师资, 科学的课程设置

卓越的学生: 汉语之星、美声王子



## Why BIT?

### Best——We are the best!

Best teachers: professional, patient and enthusiastic

Best environment: higher education area, convenient transportation, nice environment

Best class: small groups of students, a variety of teaching levels

### International——Global vision

International students: from more than 150 countries and regions

International teachers and professors: most of the teachers and professors have overseas academic experience

International environment: international culture festival, cross-culture communication event, comfortable living condition

### Top——Better than top

Top university: a member of "Excellent 9 Universities"

Top courses: top teachers, well-designed syllabus

Top students: CCTV Chinese Star Contest, BIT Autumn Music Concert

## 北京理工大学留学生中心

地址: 北京市海淀区中关村南大街5号

联系人: 闫老师

电话: 86-10-68912161

Email: [studychinese@bit.edu.cn](mailto:studychinese@bit.edu.cn)

网址: <http://isc.bit.edu.cn>

## Beijing Institute of Technology Office of International Students

Address: 5 Zhongguancun South Street, Haidian District,

Haidian District, 100081, Beijing, P.R.China

Contact: Ms.YAN

Tel: 86-10-68912161

Email: [studychinese@bit.edu.cn](mailto:studychinese@bit.edu.cn)

Website: <http://isc.bit.edu.cn>



STUDYINBIT